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INTERPELACJA 

 

Szanowny Panie Prezydencie, 
  

W związku z niezrozumiałymi, budzącymi szeroki i powszechny sprzeciw społeczny 
działaniami Zarządu Zieleni Miejskiej w Krakowie, zwracam się z prośbą o pilną interwencję 
w sprawie planowanej “rewitalizacji” parku im. Wojciecha Bednarskiego w krakowskim 
Podgórzu.  
 

Mieszkańcy od 2019 roku zwracali się z prośbą do ZZM o przeprowadzenie konsultacji 
społecznych w tej sprawie. ZZM konsekwentnie odrzucał te prośby, używając niezrozumiałej 
argumentacji jakoby w mieście Krakowie nie konsultowano terenów wpisanych do rejestru 
zabytków, co nie jest prawdą, ponieważ miasto prowadziło konsultacje chociażby w sprawie 
wiślanych wałów czy w sprawie Placu Nowego. Mieszkańcy od dawna alarmowali, że 
planowany zakres prac nie znajduje społecznego poparcia, jest niezrozumiały i przeskalowany. 
 

Argumentacja Zarządu Zieleni jakoby formą konsultacji społecznych była uchwała Rady 
Dzielnicy z lat poprzednich jest również nietrafiona. Była ona uchwałą warunkową, z której 
większość warunków nie została w projekcie wykonawczym spełniona.  
 

Mieszkańcy zorganizowali nawet oddolne konsultacje społeczne, których wynik 
w zdecydowanej większości neguje kształt rewitalizacji proponowany przez tutejszy Zarząd 
Zieleni. Efektem tego było m.in. spotkanie w terenie z przedstawicielami Rady Dzielnicy XIII 
Podgórze, podczas, których Radni wskazali elementy konieczne do usunięcia z projektu, tożsame 
z żądaniami mieszkańców. W tej sprawie Rada Dzielnicy XIII podjęła także kolejną uchwałę, 
wzywającą do zmiany zakresu rewitalizacji. Mieszkańcy odbyli również spotkanie z zastępcą 
prezydenta - panem Jerzym Muzykiem podczas którego miało paść zapewnienie, że przed 
podpisaniem umowy z wykonawcą poznają oni ostateczny kształt rewitalizacji. 
 



W sprawę włączyło się wielu mieszkańców z bardzo różnych środowisk. Mimo to Zarząd 
Zieleni Miejskiej według doniesień medialnych podpisał umowę z wykonawcą w zakresie 
niezmienionym. To oznacza, że wykonawca może teraz przystąpić do prac, których zakres budzi 
poważne zastrzeżenia. 
 

W związku z tym, że ZZM zapewniał w oficjalnych komunikatach, że zakres ten zostanie 
zmieniony zgodnie z wolą mieszkańców zwracam się prośbą o odpowiedź na następujące 
pytania: 
 
1. Czy zmiany postulowane przez mieszkańców zostaną wprowadzone? Jeżeli tak to w jakim 
terminie i w jakim zakresie? Proszę o podanie konkretnej daty. 
2. Jakie działania podjął w sprawie zmian projektu postulowanych przez mieszkańców Zarząd 
Zieleni Miejskiej od okresu Maj 2021 do dnia dzisiejszego?  
2.1. Czy Zarząd Zieleni Miejskiej wystąpił o zmianę projektu do biura architektonicznego 
odpowiedzialnego za projekt?  
2.2. Czy Zarząd Zieleni Miejskiej wystąpił o wytyczne lub zgody do biura Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków? 
2.3. Czy Zarząd Zieleni Miejskiej podpisał aneks do umowy z wykonawcą rewitalizacji 
zmieniający zakres prac? 
3. Czy planowane jest etapowanie prac? Kiedy i w jakim zakresie park będzie zamknięty? 
4. Według doniesień medialnych Zarząd Zieleni Miejskiej podpisał umowę ws. ekspertyzy 
geologicznej z AGH. Jaki jest koszt tej ekspertyzy, termin wykonania oraz jej ewentualny wpływ 
na dalszy zakres prac? 
5. Co stanie się z nadwyżką, która pozostanie w budżecie jednostki po ewentualnym 
zmniejszeniu zakresu prac? 
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